

بيان صحفي PRESS RELEASE

شركة الخليج للأسمنت (إسمنت الخليج) (ذ.م.م) تحقق افصاحات المنتجات البيئية (EPDs) لمنتجات الأسمنت الرئيسية

الدوحة، قطر ١٤ أكتوبر ٢٠٢٥

يسر شركة الخليج للأسمنت (أسمنت الخليج) (ذ.م.م) ، إحدى الشركات التابعة لمجموعة المستثمرين القطريين (ش.م.ع.ق) QIG، أن تعلن وبكل فخر عن حصولها على افصاحات المنتجات البيئية (EPDs) لاثنتين من أبرز منتجاتها:

- أسمنت آبار النفط (OWC)

- الأسمنت البورتلاندي العادي (OPC)

هذه الافصاحات تم اعدادها وفقاً للمعايير العالمية المعترف بها ISO 14025:2006 و EN 15804:2012+A2:2019/AC:2021، مما يعكس التزام الشركة بالاستدامة والمسؤولية البيئية والشفافية في الإفصاح.

توفر هذه الافصاحات بيانات تم التحقق منها من قبل طرف ثالث حول الأداء البيئي لمنتجات الشركة طوال دورة حياتها. ويُعد هذا الإنجاز خطوة مهمة تؤكد النهج الاستباقي الذي تتبناه الشركة لتقليل بصمتها البيئية، مع تقديم حلول مبتكرة ومنخفضة الكربون لصناعة البناء والتشييد.

وتبعاً لذلك، أعرب السيد/ محمد متولي، مدير شركة الخليج للأسمنت عن تقديره لهذا الإنجاز قائلاً: "من خلال الحصول على افصاحات المنتجات البيئية، تعزز شركة الخليج للأسمنت موقعها في دعم المشاريع المستدامة والمعتمدة بيئياً والمتوافقة مع معايير الحوكمة البيئية والاجتماعية والمؤسسية (ESG)، خاصة في مشاريع البنية التحتية الكبرى والمشاريع العملاقة ويعزز هذا الإنجاز قدرتنا على تلبية الطلب المتزايد على مواد البناء المسؤولة بيئياً." وستكون هذه الافصاحات مصدراً مهماً للمستشارين والمقاولين والمطورين الذين يسعون للامتثال للمعايير العالمية للمباني الخضراء. كما يعزز هذا الإنجاز من ثقة ومصداقية الشركة بين الجهات المعنية التي تبحث عن مواد موثوقة وصديقة للبيئة.

تفاصيل افصاحات المنتجات البيئية (EPDs) :

- EPD-IES-0024433:001 أسمنت آبار النفط (OWC)

- EPD-IES-0024432:001 الأسمنت البورتلاندي العادي (OPC)

وتقديراً لهذا الإنجاز، تتقدم شركة الخليج للأسمنت بجزيل الشكر لكافة الأقسام التي ساهمت في تحقيقه وتؤكد الشركة التزامها المستمر بالتطوير والتحسين المستمر في جميع جوانب عملياتها.

---انتهى---



QATARI INVESTORS GROUP
مجموعة المستثمرين القطريين



بيان صحفي
PRESS RELEASE

نبذة عن مجموعة المستثمرين القطريين (ش.م.ع.ق) :

مجموعة المستثمرين القطريين هي شركة ذات أنشطة متنوعة مدرجة في بورصة قطر. تمتلك المجموعة وتدير عدداً من الشركات التابعة التي تعمل في قطاعات مختلفة، ويتركز عمل الشركة منذ نشأتها في الأنشطة التجارية مع الشركات. تشكل الشركات التابعة للمجموعة مزيجاً من المشاريع المتنامية والشركات الدولية. كما تتميز علامتنا التجارية بحضور قوي وسجل حافل بالإنجازات في السوق القطري، بالإضافة إلى خدمة المشاريع الرائدة والمرافق والعملاء في القطاعين العام والخاص. نعمل من خلال هذه الشركات على إضافة قيمة مستدامة لمساهميننا بفضل الإدارة الحكيمة والتنوع والمرونة، كما نعمل بلا كلل للحفاظ على ثقة ورضا عملائنا وشركائنا. تسهم أنشطتنا في تحقيق التطور والنمو طويل الأجل لشركاتنا التابعة، مع حرصنا وسعينا الدائمين في البحث عن فرص جديدة داخل قطر وخارجها.

نبذة عن شركة إسمنت الخليج (ذ.م.م):

تأسست شركة إسمنت الخليج عام ٢٠٠٦، كشركة تابعة لمجموعة المستثمرين القطريين للصناعات وهي شركة رائدة في السوق في قطاع تصنيع الإسمنت بدولة قطر. تقع شركة إسمنت الخليج في أم باب، على بعد ٨٠ كيلومتر غرب الدوحة. كما تدعم الشركة رؤية قطر الوطنية ٢٠٣٠ عبر تقديم منتجات عالية الجودة مع إعطاء الأولوية للاستدامة والابتكار. وفي الوقت الراهن، تبلغ الطاقة الإنتاجية للشركة من الكلنكر ٤ ملايين طن سنوياً فيما تبلغ الطاقة الإنتاجية للشركة من الإسمنت ٥,٥ مليون طن سنوياً، مما يجعلها حجر الزاوية في مشهد البناء والصناعة في قطر.

بيان صحفي
PRESS RELEASE

Al Khalij Cement Company (L.L.C) (AKCC) Achieves Environmental Product Declarations (EPDs) for Key Cement Products

Doha, Qatar October 14, 2025:

Al Khalij Cement Company (L.L.C), (AKCC), a subsidiary of Qatari Investors Group (Q.P.S.C) (QIG), is pleased to announce that it has obtained **Environmental Product Declarations (EPDs)** for two of its primary products:

- **Oil Well Cement (OWC)**
- **Ordinary Portland Cement (OPC)**

These declarations have been developed in accordance with globally recognized standards, **ISO 14025:2006** and **EN 15804:2012+A2:2019/AC:2021**, affirming AKCC's commitment to sustainability, environmental responsibility, and transparent reporting.

The newly acquired EPDs were provided through a third-party verified data on the environmental performance of AKCC's products throughout their life cycle. This significant achievement reflects the company's proactive approach to reducing its environmental footprint while offering innovative, low-carbon solutions to the construction industry.

The Director of Al Khalij Cement (AKCC) Mr. Mohamed Metwally, expressed his enthusiasm for this achievement stating that: "By securing EPDs, Al Khalij Cement strengthens its position in supporting sustainable, green-certified, and ESG-compliant developments—particularly in large-scale infrastructure and mega projects," "This milestone enhances our ability to meet the growing demand for environmentally responsible construction materials."

The EPDs will serve as a valuable resource for consultants, contractors, and developers aiming to align with global green building standards. This accomplishment also bolsters trust and credibility among stakeholders seeking verifiable, environmentally sound materials.

EPD Details:

- **EPD-IES-0024433:001** – Oil Well Cement (OWC)
- **EPD-IES-0024432:001** – Ordinary Portland Cement (OPC)

In appreciation for this achievement, AKCC would like to extend its thankfulness to all departments involved in achieving this milestone. The company remains dedicated to continuous improvement and sustainable development across all aspects of its operations.

--END--

بيان صحفي
PRESS RELEASE

About Qatari Investors Group(Q.P.S.C)

Qatari Investors Group (Q.I.G.) is a diversified conglomerate listed on the Qatar Stock Exchange. The group owns and operates several subsidiaries in diverse sectors. Historically, the group's focus has been on B2B operations.

Q.I.G.'s subsidiaries are a mix of organically grown enterprises and international partnerships. Our brands have an established presence and a record of accomplishment in the Qatari market, serving flagship projects, customers and facilities in the private and public sectors.

Through our subsidiaries, we add sustainable value to our shareholders with prudent management, diversification and agility. For our customers and partners, we work tirelessly to maintain trust, satisfaction and reliability. Our activities drive the long-term growth and development of our subsidiaries while fresh opportunities in Qatar and overseas are sought.

About Al Khalij Cement Company (L.L.C)- (AKCC)

Founded in 2006, AKCC is a subsidiary of Qatari Investors Group (QIG) Industries and a market leader in Qatar's cement manufacturing sector.

Located in Umm Bab, 80 km west of Doha, AKCC supports Qatar's Vision 2030 by delivering high-quality products while prioritizing sustainability and innovation.

It has a clinker production capacity of 4 million Tons per Annum (MTPA) and a cement production capacity of 5.5 MTPA, making it a cornerstone of Qatar's construction and industrial landscape.